
Foreningen $vensk tsuckfastavel

PrertnkoXl

Arsm{ite F 6reningen Svemsk Buc}cfastave&

Tid; trordag r{en 16 rnars 2024 kl. 10.00

Plats: Agronomvfrgerr 20 i Onncstad

Paeoqdnine ftil fr rgm6{-e

I " Arsmstets iippnande"
Styrelseordf'orande F{ikan Albrektsson hltrsade aiXa vilkomna och pratade lite om virt
gernensamma behov av samarbete fiir att rippnii aveLsmilen.

2, Parentatioxr. Upprop av niirvaramde anedlemrrmar octa fdredraganc{e revisor sarnt
faststrillanele av rdstl$ngd.
Sekreterare tr5ste upp aniliilda deltagare samt noterade icke anmalda samt foredragande
revisor som nSryarade p* inotet.
Totalt ndrvarade 40 personer varav 3 stlickefi var medlen'lmar i l-oreningen nlen inte anm:ilda
enligt instmktion som foljde i kailelsen. San'rtliga nzirr,'arande pi Srsmotet f,r medlernmar och
innehar s6vdl lorslags- och -vttranderdtt.

3. Beslut orn miitets behiiriga utlysande.
T.S"K. hemstriller att irsmcitet inte utlysts enligt floreningens stadgar e{tersorn den ekonomiska
redovisningen skickats ut 2 veckor innan flrsmotet istiillet fijr 4 veckor sflsom st6r i stadgarna.

T.H. anser att styrelsens beslut att ta in en extem revisor fiir granskande av bokslutet [r
v[lmotiverat och anser att det iir fulit tiliriick]igt att bokslutet kommit 2 veckor innan &rsmc]tet

isttillet for 4 veckor"

- T.S.K anser att kallelsen skulle precisera vilken person som berors av uteslutning for att ge

denna tid flor att forbereda sig. Begdr sluten omrostning ang&ende orn punkt 7 i dagordningen
giltig.

!- ,4r,smdtet finner att de invcindningar som t1,fts fram angdende kallelsen fdrttissa cir relevanta
rnen sarntidigt inte ndgot sam hindrar drsrnritet frdn att rirudr) hdttas. Arsmtitet anser att pwnkt
7 ang. uteslufning riven cir giltig.
.4rsmdtet anses utlyst pd behdrig, vzs. IS.K har kimruat skrifttig reservation till sgrelsen
angdende denna punkt sotn bifogas drsmotesprotokollet.
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4. F aststiiltrande av f?iredragslista.
T.S.K anrndrker p& foredragslista, foreslir att fl3tta punkt 7 till motioner.

R.L onskar extra punkt om val till stationsutsn<off. H6kan Albrektsson f,oresl&r att val till
stationsutskott inte behover goras pi flrsmotet utan katr bestdmmas intemt i
styrel seri/avel sutskottet.

T.S.K anrnrirker att det inte dr tillAtet att ha frrsmotespunkt 7 eftersom en sidan punkt inte st6r
med i forslag till punkter for irsmote i foreningens stadgar"

Motesordforande informerar om alt stadgama endast anger vilka punkter som rnflste vara med
och att det rir upp tiil flrsmotet och styrelsen att lritt liigga titrt extra punkter som ska behandlas
p& ett irsrnote.

Arsmritet beslutav att utskickad.foredragslista/dagordning ska.{artstitta grilla utan rindringar.

5. Val av md,tesfunktioniirer: ordfiirande, sehreterane, tv& rdstrlknare och tvfl
protokollj usterare"
h4otesord{-crralrde:

S*kreterare:
Rostr:iknare:

Frotoko li.1 itsterat'e :

6" Verksamhetsberfittelse 2023.
Verksamhetsberiittelsen har skickats ut infor Srsmotet.

T.S.K rese{verar sig mot styrelsens beskrivelse av hur Ven-&flgan skotts under 2023 som
ledde fram till bortfcirandet av avelsdrottningama strax innan stationscippning.
Martin Fiildt fr&u Avelsutskottet inforrnerar offr hur avelsutskottet arbetat med Ven-fr6gan.

T.N reselerar sig mot styrelsens beskrivning av Vendelso-fr&gan. Anser att detaljer i
verksamhetsberlttelsen inte stdrnmer.

ttrsntritet godlainner verksarul'tetsbercittelsen med tillcigget att detaljer lcring Vendelso-frcigan
inte rir nridvrindiga att behdlla eftersom de kan ses sowt swb.jektiva och personliga.

t-1f ingvarsson
Pia Petersscr-r

Ulf- Paulsson
lrmri Ai(essoll
Tomas Linnarsson
F{Akan Halt

{*-'*"-d--,''.-.r,r}--,",



l.t I
I Buckfast I
L *Utey J

Foreningem $nensk Buckfastavel

7. Beslut om ruitten till medlemskap. (Uteslutning)
Styrelseordforande Hikan Albrektsson informerar kring styrelsens resoilernang ang5ende

hiindelser sorn fbranlett behovet av stadgerindring och uteslutning av en enskild medlem.
Styrelsen foresl&r irsmotet att Torbjorn S Kuylenstierna ska uteslutas frin foreningen med
omedelbar verkan tillsvidare.

Torbjorn S Kuylenstierna motsdtter sig f,orslaget.

T.H yrkar bifail till styreisens forslag.

M.F foreslAr att uteslutning inte ska ske utan att en skarp upprnaning om att sluta motarbeta
foreningen bor utdelas istiillet.

Arsmritet beslutar att styrelsens Jorslag acl't dririgenam uteslutning av wedlemmen dr det sont

ska bestcirnmas.

M.K begrir omrostning i fr6gan.

Eftersom det tir fi"dga otn persanval genomfdrs en sluten omrdstning.

Rostutfall for uteslutning av Torbjom S Kuylenstierna:
Ja till uteslutning: 29 personer
Nej till uteslutning: 2 personer
Blank rost: 5 personer
Totalt antal som valde att rtista: 36 st

Arsmtitet beslutar att Torbjorn S Kwylenstierna ska z4teslut{.ts med omedelhar verkan
tillsvidare.
Ejter omrdstningen valde densamme att pd eget initiativ lcirnna drsmritet.
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8. FtirvaXtningsberiittelse {balans och resultatriikning} fiir 2023"

Kassor Anders Mattsson informerar Srsmotet om berdttelsema och svarar pfl ev. fr$gor.

BalansriikninE
Det finns tv6 olika sparkonto. ftrslag p& att sammansli de tv6 kontona fiir enklare hantering.

O.J foreslAr att ftireningen ska ha tv& konto. Ett fiir utgifter under Aret samt ett for lfingsiktigt
sparande.

Resultatrfikning
M.F. tiflngger att floreningen och avelsstationema 96r ungefiir jlmnt upp utan bidrag och att
&rets resultat i hur,udsak beror p6 bidrag sorn scikts.

lrsmotet godktinner farvaltningsbercittelserna och ltirnnar sg,relsen i uppdrag att sjtilva
bestcimma hur de tud l@txtona ska hanteras.

9. Beslut orn disposition av verksamhetens resultat.
.Lrsmritet beslutar att resultatet Jors vidare till ntista drs rtihting.

10. Revisorernas berrittelse 2023.
Revisoreruas berAttelser liises upp av Toromy Holmqvist

Arsmritet godkrinner revis orernas berrittelser

1X. Frigan ofir ansvarsfrihet fiir styrelsens fiir den revisionen nx/ser"

Revisorerna foreslflr att flrsmotet beviljar styreisen ansvarsfiihet for det g&ngna
verksamhetsiret.

,4rsrntitet beslutar att bevilja styrelsen ansvarsftiltet for det gdngna verksamhetsdret

12. Behandling av x'evisorernas ftirslag"
Revisorernas forbiittringsfiirslag l6ses upp av Tommy Holmqvist.

- TOnNATTRINGSFOR.SLAGI
- r'onuATTRIt{Gsronsr,,lcz

. Arsmdtet instiinnwcr i revisorernas forbcittt ingsfr)rstag
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13. Beslut orn arvoden och andra ersilttningar"
R.L foreslflr att liigga till fler timmar fit kassoren for arbete med ansokningar.

M,F foreslAr att ge 60 timrnar extra lor arbete med ansokningar och bidrag.

K.N floreslir att styrelsen fflr korersiittning ffir resa riven till allrniinna moten i foreningen,
exempelvis irsmote.

Arsmotet beslwtar att sant*za erscittningsnivd sorn ftir 2A2 3 ska fortsritta grilla med fr)ljartde
tilkigg.

- Kassriren.fdt" ersrittning for 5A ertra firnruar d 180 kr/h + woms .ftir arbete med bidrag

#:{#::i#{::';::i';xr;:i,i;:,:#'##.;#;..:t;:::;,i,{f,;,;f;t2o2s
14. F aststiillande av medlernsavgift fdr 2025.r' * 
Arsrut)tet beslutay att grillande wedlentsavgift d 35{} kr/dr slca leimnas oJdrcindracl.

15. Faststiillande av verksamhetsplan fdr 2024.
Hflkan Albrektsson liiste upp delar av verksamhetsplanen ftir 6ret.

- Vintetmote
- MedlemsvirvningApiscandia
- Studieresa 1i-12 maj
- Div. Avelstrdffar
- Sommairn0te Skflne Tran&s

Forutom detta informerades att sfirelsen vait att ldrnna over driften av Sk;irva depistation tiltr
iokalfiirening och att Foreningen Svensk Buckfast inte dmnar att fofisdtta rned drift av den.

Foreningen ska istiillet fokusera pi driften av de fyra pamringsstationer som idag iir i drift.

Styrelsen onskar forslag tiil intressant inneh6ll i Buckfasts-kompendiet och andra forslag fr6n
medlemmarna"

Arsmritet godkeinner verksanthetsplanen.
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16. Behandling av styrelsen filrslag orn staelgeilndring"
Liiggs in under punkt 3

Rene Lindeils forsiag, efter tr:a stycket (forviintan)
Uteslutning
'Medlem ska verka for foreningens bitsta i enlighet med foreningens dndarnil paragraf loch
uppgifter i paragraf 2 och att det gir overklaga tiIl &rsmritet, efter 2 ir kan flterintriide beslutas
iprovas av flrsmote'

Arsmt)tet godluinner slvt elsens -torslag onz stadgetindring i $3, andra stycket, ansdelnde r(itt
iill mecllemskap enligt ft;ljande l.ydelse:
" Medlem ska verka fiir fdreningens bcista i enlighet med .fdreningens rindarndl i $ I samt
uppgifter i $2. Styrelsen beslutar om rrittew till medletnskcpfrdntas nrcdlem sorn bryter ruot

fdreningens stadgar e{ler av dt sruotet "faststrillda regler. Uteslutning griller n'ted amedelbay
verkan tillsvidare. Belsut orn utes{wtning kan owpravas av drswaiitet, dock tidigast wd dr frdn
uteslutningsdaturn,

17. Behandling av motioner.
Motionema har bifogats kallelsen infor 6rsmotet och uppkisning av dem anses inte vara
nodvrindigt

Motion 1: Dit vi borde vara pd vtig i Fiireningen Svensk Buc$astavel
Motionsflorfattare: Torbjorn S Kuylenstierna, Jan Evertsson, Thomas Nygren.

Motion 2: Motion oru drsmrltesredovisnittg i FSB
Motionsforfattare: Torbjort S Kuylenstiema, Jan Evertsson" Thon-ras Nygren, Gunilla Brage

,4rsmdtet beshftar att bdda rnotionerns ska lciznnas utan bealrtande i sin helket.

18. Faststiillande av trudget far 2024.
Foreningens kassrir Anders Matsson triimnade ett antal fiirslag till det kommande 6ret:

- Budget borde gciras och beslutas for 2 ar framover for att underlStta arbetet med\- ansokningar tiltr ex. NP-medel
- Gratis kalibreringsmrite for medlemrnar

T"H. floresl&r att den presenterade budgeten kan ghlla {tir verksamhetsiret 2025 med tilliigget
. &tr alla poster hojs med 5% p6slag for justering rnot kostnadsrikning rnm.

,4rsmritet beslutar att godktinna bwdgeten.frir 2A24 sarnt tilltiggsbuctgeten.for 2A25 enligt
ftirslag ovan.

l^&l
I Bu(kfast ILr Abbey rJ

4.--'- ,/ )
I r*\^-,



Forer"rl ngen Svensk Buckfastavel

L9. Faststiillande av antalet styrelseledamiiter och suppleanter.
Forslag pi oflordndrat antal i styrelsen

Arsmotetfaststriller antalet ledawoter ock suppleanter i styrelsen oforcindrat, dvs. 5
Jedsmdter satnt 2 suppleanger.

20. Val av ordfiirande f$r 2024"
Arsmdtet beslwtay omval av Hdkan Albrektssan sam ordfc)randefdr verksaml'tetsdret 2A24

27.Yal av d,vriga styrelseledarniiter oeh suppleanter.
Valberedningens forslag :

Styreiseledamoter:
- 0mva12 6r: tsenkt Cederlow
- Omval2 &r: Ida Alfredsson

Suppleanter:
- Omval 1 &r: Fiere Wilhelmsson
- Omval 1 flr: Anders Jansson

Arsmdtet biJ'atter talbeyedningens forslag och valjer ovanstdende i entighet n4ed detta
Ti11leg:
I 6r kvar sorn styrelseledarnot lir: Pia Petterssr:n och "Anders Mattson

22.Ya,l av revisor och revisonssuppleanter.
Valberedningens forslag:
Revisor:

- N1val2 &r: Tornmy Holn:rqvist
Revis.orsuppleant:

- Omval 1 f,r: Johan lsraelsson
- Nyval 1 6r: Stefan Astrom

Arsmritet bifutler valberedningens forslag ach vri{.jer ovanstd.ende i enlighet rned detta
Tilliieg:
1 flr kvar som revisor for Ulf Ingvarsson

23. Faststiillande av antalet ledamtiter & avelsutskottet.
Forslag p& olorrindrat antal ledamoter.

Forslag pA exka ledam<iter i avelsutskottet for att minska arbetsbelastningen.

Arsmritet beslutar att antalet ledamoter i utskottet kajs frr)n 4 till 5 personer.

--\- , 
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24. Val av avelsutskottsledamtiter varav en ska vara sammankallande.
Valberedningens f,orslag:

- Omvatr I flr: Ida Alfredsson
- Onnvai 1 Ar: Danny Zvtaard (sammankailande)
- Omval 1 flr: Ulf Faulsson
- Nyval I ir: Patrik Ljunggen

Ovriga lorslag:
- N1val 1 5r: R-en6e Lindeltr

Arsmritet bifaller valberedningens forslag sarnt rivriga fr)rslag oclt vciljer ovanstdende i
enlighet med detta.

25" Faststiillande av antalet ledamiiter i valheredningen"
,4,rsmotet besk$ar att vslberedningen ska utgtiras av j personer.

26" Val av valberedning.
Mikael Lindberg, K,jelt Erik lt{ilsson ock Stig Hansson beslutades att utgrira valberedningfdr
verlcsamhets dyet 2 02 4.

27. Beslut om datum fiir n$sta irsmtlte"
lt{tista drsmote beslwtas att hdllas 2A25-03-15 H. 1A.00. Styt"elsenfick i updrag att finna
kiruplig plats.





Motion 
Dit vi borde vara på väg i Föreningen Svensk Buckfastavel 

 

Denna motion handlar om att årsmötet beslutar sig för en långsiktig handlingsplan baserad på den 

modell Broder Adam förespråkade och som man här ursprungligen arbetade efter. Där ingår bland 

annat ”Skärvakonceptet” som ett bärande element och kvalitéfulla testserier. Det som också 

behöver fokuseras på är en kunskapsförmedlande del då ingen annan längre tar hand om den 

biten. Handlingsplanen står mot de tankar på en konkurrensmodell som lades fram för årsmötet 

2022 i visionsdokumentet som följde med som bilaga till motionen ”Vart är vi på väg” 

 

På årsmötet 2022 fans det en motion med titeln ”Vart är vi på väg”. Med denna följde en bilaga från 

en konferens i Nässjö 2012 och som man menade skulle ligga till grund för en långsiktig vision för 

föreningen. 

Bland flera av motionerna framkom också önskemål och bestämda åsikter om hur föreningen 

tidigare fungerat och hur den då också borde fungera i framtiden. Allt baserat på vad man tror sig 

uppfatta vara föreningens själ och mening. Det jag kan konstatera efter att ha tillbringat avsevärd tid 

med att gå till källorna och ta reda på hur det faktiskt förhöll sig med biavelns framväxt i Sverige, 

inklusive framväxten av aveln i vår regi, är att kunskapsluckorna och misstolkningarna är betydande. I 

bilaga 1 har jag gjort en sammanställning av de stora dragen. 

Visionsdokumentet från 2012 pekar i en helt annan riktning än vad Ulf Gröhn, och för den sakens 

skull också broder Adams hade för tankar om hur arvet efter honom borde förvaltas. Den riktning 

dokumentet pekar ut är i praktiken den som gäller i Danmark. Varje avlare där sitter på var sin 

parningsstation, de har ända sedan början av 1980-talet ett lagligt skydd för dessa, och bedriver 

deras egen avel där. Något organiserat samarbete, via t.ex. en Buckfastförening, finns inte. Man är 

varandras konkurrenter i avelsarbetet och incitamentet att byta avelsmaterial med varandra finns 

egentligen inte alls. I stort verkar det utifrån vad jag kan utröna också förhålla sig så i resten av 

Europa.  

Det var inte en modell Border Adam ville ha, han menade att det skulle vara förödande om man 

blandade in kommersialism i själva avelsarbetet. För att ändå kompensera de som höll på med 

avelsarbetet tänkte man sig att de som erkänsla skulle få använda sig av märket i sin marknadsföring. 

Samtidigt skulle det då också gå att skilja ut de som höll på med avel och sålde bin i enlighet med 

Broder Adams metod.  

Det var utifrån den önskan vi här i Sverige ville bygga upp avelsverksamhet där grunddevisen var att 

Buckfastodlare samarbetar. Ulf Gröhn och de övriga i avelsgruppen utgick från den modell Broder 

Adam så framgångsrikt använt sig av i sitt arbete. Han hade drygt 300 samhällen där ca 8 till 10 olika 

”linjer” fans. Varje år satte han upp ungefär lika många testserier för att se hur han skulle gå vidare i 

avelsarbetet. Det här innebar ur ett genetiskt perspektiv att han genom en försiktig korsningsavel 

kunde bibehålla en bredd i sitt avelsmaterial med minimal risk för inavelsskador. 

Här tänkte man att man förutom enskilda avlare också skulle använda sig av de olika avelsgrupper 

som byggts upp inom SBR:s organisation runt om i landet för att bevara de olika ”linjerna”. 

Målsättningen var också att sätta upp ungefär lika många testserier varje år som broder Adam 

gjorde. Ett bärande element i hela modellen var att avlare/grupper skulle ha fri tillgång till varandras 

material för att driva avelsarbetet framåt. I huvudsak ordnade man det praktiskt genom att man 

satte sitt material på Skärva och hade Skärvadagar. De som ville använda sig av märket och som 

uppfyllde villkoren föreningen bestämt skulle också betala 600 kr per år till föreningen, i dagens 

penningvärde ca 1 000 kr. 



Modellen fungerade till viss del så länge de som varit med från början fortfarande var aktiva, även 

om man inte alls nådde upp till den ursprungliga målsättningen om 8 till 10 testserier. Biten med 

märket reducerades snabbt till en utmärkelse för inbördes beundran och har aldrig spelat någon 

egentlig roll för att sätta upp testserier eller försörja Skärva med avelsmaterial. 

Antalet testserier, och kvalitén på dom, flera har inte varit möjliga att godkänna för att de varit 

undermåliga, har stadigt minskat under senare år i takt med att den ursprungliga gruppen av avlare 

försvunnit. Detta trots att det utgick en del bidrag från jordbruksverket fram till för några år sedan 

för testbiserieverksamheten. Det ingående antalet systerdrottningar för att sätta upp en serie har 

också minskats. Skärva som depåbigård har nästan helt utarmats på material. Systerserier till 

parningsstationerna renparas inte längre fastän det borde göras. Man vill återöppna Hasslö fastän 

den inte längre är en säker parningsplats. För det framförs argumentet från avelskommittén att det 

ju ändå är en stor övervikt av vårt egna material där. 

Vi borde vara på väg mot den modell man ursprungligen var överens om och arbetade för här i 

Sverige. För att nå dit måste man ha en långsiktig plan att arbeta efter där man utgår från den 

faktiska verklighet som i dag råder. Väljer man att utgå från en verklighet som rådde för 30 – 40 år 

sedan hamnar man fel. Nedan följer några av de punkter jag anser bör ingå i en långsiktig 

handlingsplan för att komma upp på banan igen för FSB. 

• Säkerställa driften av säkra parningsstationer, här är det av avgörande vikt att det lyssnas på 

vad föreståndarna har för behov för att sköta sina arbetsuppgifter 

• Finna en modell för en fungerande testbiodling där testbiodlarna känner att det ger 

någonting i det långa loppet. Här har det genom alla år visat sig att modellen med det gamla 

sättet att använda sig av märket inte alls har fungerat. Det sätt man presenterar på hemsidan 

kommer inte heller att befrämja någon testbiodling som jag kan se, dessutom verkar den 

oerhört luddig och öppnar upp för ett betydande godtycke. 

• Få igång ett fungerande Skärvakoncept igen, helst på flera ställen. Nya och gamla 

avlare/avelsgrupper måste få tillgång till ett bra avelsmaterial, och ha någonstans att själva 

sätta sitt material när man tror sig ha kommit fram med något bra. 

• Arbeta fram en strategi för kunskapsförmedling så att nya avlare kan få möjlighet att lära sig 

det de första entusiasterna lärde sig via det långsiktiga avelsprogram som SBR organiserade 

och genomförde med start på början av 1970-talet och framåt.  

 

Det finns fler punkter som vi långsiktigt behöver lösa för att få en fungerande avel enligt den modell 

som arbetades fram mot slutet av Broder Adams levnad. Det vi håller på med i dag är något helt 

annat. Jag är väl medveten om att allting inte kan lösas på en gång, men det blir inte lättare av att 

sitta på händerna och önska att någon annan ska ta hand om problemen. SBR kommer inte att lösa 

dessa saker åt oss, inte heller jordbruksverket.  

Den styrelse jag verkade i lyckades bygga upp ett stort överskott för att använda till ett långsiktigt 

utvecklingsarbete. Vi började också ta steg mot att vidareutveckla verksamheten i den ovan 

utpekade riktningen.  

Jag föreslår att årsmötet antar denna motion, och att den nya styrelsen tar fram en långsiktig 

handlingsplan i enlighet med vad som ovan skrivits. 

Torbjörn S Kuylenstierna 

Jan Evertsson 

Thomas Nygren 

 



  

 

 

Bilaga till motionen 
”Dit vi borde vara på väg i föreningen Svensk Buckfastavel” 

 

Jag har här gjort en genomgång av biaveln utveckling från början av 1970-talet fram till i dag. Syftet 

är att ge en bakgrund till det som lett fram till där vi befinner oss i dag. Vi i FSB lever inte i en 

isolerad bubbla, det som sker och vägval som görs påverkas i hög grad av det samhälle vi lever i. 

Detta förändras på gott och på ont över tid och ibland får till synes små förändringar stora 

konsekvenser på sikt. Samtidigt är det också så att mitt i samtiden kan det ofta vara svårt att inse 

vad sådana förändringar får för konsekvenser, önskan är att det ska förbli som det var i en forntid 

när allt var bra. Men man behöver ibland lyfta blicken och titta närmare på hur det faktiskt var för 

att också kunna bilda sig en uppfattning om framtida vägval.  

I början av 1970-talet tillsattes en utredning som skulle titta på vad som behövdes göras för att stötta 

biodlingssektorn. Bakgrunden var bl.a. att antalet biodlare minskat kraftigt från toppen på 50-talet 

där ca 33 000 biodlare var aktiva till drygt 10 000 i början på 1970-talet. Också frönäringen, 

fruktodlarna och oljeväxtodlingen uttryckte oro över att minskande pollineringstjänster skulle 

påverka deras utfall. Reda innan utredningens förslag låg på riksdagens bord hade man startat 

parningsstationer för gula och mörka bin. På försök hade också en station för Buckfast startats på Blå 

Jungfrun, men den fick läggas ned då vissa menade att det inte var förenligt med öns status som 

naturreservat.  

SBR stod för lönen till föreståndarna, samma som bitillsyningsmännen, och alla kostnader för 

material och för drönarsamhällen. De som satte ut drottningar för parning betalade inget utan fick 2 

kr för varje äggläggande drottning. I dagens penningvärde ca 15 kr. Man hade också ett system med 

auktoriserade drottningodlare som fick ett bidrag på 10 kr, nu ca 75 kr, per försåld drottning. Under 

70-talet uppgick importen av drottningar ofta upp emot 10 000 st per år. 

I mitten på 70-talen klubbades propositionen om binäringen i Riksdagen och ett årligt bidrag på 

1 000 000 kr tillställdes binäringen, i dagens penningvärde lite över 6 900 000 kr. Binämnden skulle 

föreslå Lantbruksstyrelsen hur pengarna skulle fördelas. I Binämnden satt bl.a. representanter för 

näringen, forskningen, oljeodlarna och fröbranschen. Från SBR:s sida gick man systematisk och 

målmedvetet till väga under ledning av ordförande Birger Sandahl och med Sture Sjögren som ledare 

för avelskommittén. 

Ett avelsutskott bildades där SLU satt med, någon från Lantbruksstyrelsen, biavlare osv. Där 

diskuterades och föreslogs olika åtgärder på avelsområdet. En avelsstation för Gula bin inrättades i 

Hov med heltidsanställd personal. Man anordnade kurser för avelsintresserade, förbundet stod för 

resa med tåg i 2:a klass, eller milkostnad, logikostnader och ett litet traktamente utgick också. 

Seminarier och symposier anordnades. SBR skötte all administration kring bl.a. avelsstationerna. En 

bikontroll inrättades där kontrollvärdar fick drottningar mot att de rapporterade in testresultat från 

dom. Man initierade och stöttade bildandet av lokala/regionala avelsgrupper, i huvudsak med syfte 

att bilda renparningsområden för någon av de olika biraserna inklusive Buckfastbiet. I Bitidningen 

skrev bland andra Kerstin Ebbersten mycket om principerna för avel av bin. Forsknings- och 

försöksverksamhet genomfördes i syfte att avla fram bättre bin. Man arbetade hårt på att få igång en 

större inhemsk produktion av drottningar, importen av bruksdrottningar sågs som något som inte 

gynnade den svenska binäringen. 



Kort sagt startades ett ambitiöst nationellt biodlingsprogram där vetenskap kopplades samman 

med praktik och där man utgick från de förhållande och förutsättningar som rådde här i Sverige då. 

SBR skötte det praktiska och administrativa kring biaveln, stationerna, organiserandet av 

avelsgrupper osv. Birådet övervakade och föreslog inriktningar och Lantbruksstyrelsen betalade ut 

pengarna för projektet. 

Medlemstalet ökade under denna period till drygt 19 500 fram till mitten av 1980-talet, för att sedan 

vända nedåt och falla kraftigt till drygt 13 800 i mitten av 90-talet. Varroans ankomst till Sverige mot 

slutet av 80-talet innebar en hel del problem med både avelsarbetet och drottningodlingen här, men 

man var ändock finansiellt tryggade och kunde fortsätta på den inslagna vägen.  

90-talskrisen med åtföljande ansökan om EU-medlemskap innebar mycket stora förändringar för 

biodlingen här, hela spelplanen ändrades radikalt på sikt. Bidragsvolymen bifonden hade att tillgå 

minskades till att börja med radikalt. En direkt följd var bl.a. att man tvingades lägga ned Hov. Som 

en anpassning till det man trodde EU var på väg mot bantades Lantbruksstyrelsen också kraftigt. 

Namnet ändrades så småningom till Jordbruksverket. De flesta fick så småningom återanställas, men 

då för att administrera bidragsutbetalningarna från EU istället, och då enligt de program, 

förordningar och direktiv som gällde på EU-nivån, inte enligt den modell som tidigare gällt här. 

Successivt minskades också de nationella pengarna till biodlingssektorn under 90-talet och sista 

gången jag hittat något omnämnande om birådet är i början av 2000-talet.  

En av de förändringar som har haft mycket stor inverkan är att bidragen sedan EU-inträdet inte får 

bekosta s.k. overheadkostnader, till exempel kostnader för att administrera olika bidragsprojekt. En 

konsekvens av det är att kopplingen till vetenskapen i stort sett förlorats. Kopplingen mellan en 

åtgärd, till exempel VSH-projektet, och en vetenskaplig utvärdering har numera helt försvunnit. En 

annan är att SBR inte längre kan få ersättning för omkostnaderna för att driva parningsstationerna. 

Förmodligen var det en av orsakerna till att man ville lägga avelsarbetet i Svensk Biavel, ett projekt 

som mer eller mindre självdog i mitten av 2010-talet. I början av 2010-talet lämnade som bekant SBR 

också driften av parningsstationerna. 

Sammanfattningsvis har biodlingssektorn gått från att vara en nationell angelägenhet till att vara 

någonting som EU-systemet bestämmer över. Att man kallar det jordbruksverket administrera för 

Nationella Honungsprogrammet gör det inte till något vi bestämmer över. Samtidigt har nästan 

alla förutsättningar som rådde fram till vi blev medlemmar i EU ändrats radikalt. Det som gällde 

under den tid som avels- och drottningodlingen byggdes upp i Sverige gäller inte längre. 

Verkligheten är en helt annan och jag menar att det är den verklighet vi i dag lever i som man 

måste ta hänsyn till när vi väljer väg för FSB i. Modellen som under lång tid rått, ”förr gjorde man 

allting ideellt”, eller ”SBR struntar i avelsarbetet”, och andra liknande uttalanden är i min värld inte 

en väg framåt. Det mesta av det som vi sett som det ideella avelsarbetet utfördes av SBR eller 

någon annan, utan deras insatser hade det inte blivit något. De har tvingats anpassa sig till den 

verklighet som råder nu, det är verkligen dags att vi gör det också anser jag. 

 



Svar motionen ” Dit vi borde vara på väg i Föreningen Svensk Buckfastavel” 

 

Yrkar avslag därför att: 

• Säkerställa driften av säkra parningsstationer: Styrdokument och avtal för stationernas 

funktionärer är framtaget för att både styrelse, avelsutskott och funktionärer ska kunna 

förhålla sig enigt. Köpeavtal av drottningar till stationerna upprättas med avlarna som säljer 

drönargivande drottningar. 

• Modell för fungerande testbiodling. Testbiodlare ersätts från 2024 med 250kr per fulltestad 

och redovisad drottning, plus 100 kr rabatt på nästa års bokning på parningsstation. 

• Kunskapsöverföring: Avelsträffar arrangeras för som sammanstrålar drottningodlare och 

influeras av utländska kontakter. Kalibreringsträffen är där den mest handgripliga kunskapen 

införskaffas, som leder till att biodlarna tar med sig tankar hem till sin egna biodling och kan 

bilda lokala grupper i sin närhet.  

• Skärva har styrelsen beslutat att avsluta. Årsmötet ges möjlighet att riva upp eller bekräfta 

beslutet.  

 

 

 



Motion om arsmotesredovisning i FSB 

Vi ar medvetna om att manga som kommer till en forenings arsmote, oavsett forening, mest ser 
forhandlingarna som en formsak, man ar dar for att traffa gamla bekanta, kanske ata en bit mat och 
eventuellt lyssna pa nagot intressant foredrag. Hur det an ar med den saken ar det andl s i att det ar 
medlemmarna som har det yttersta ansvaret for vad som skett och sker i foreningen, styrelsen agerar 
pa medlemmarnas mandat efter vad Irsmoten beslutar och utifran vad som star i stadgarna. Beslutar 
medlemmarna pa ett Irsmote att det ar ok att bryta mot stadgarna och att strunta i att foija ovriga 
arsmotesbeslut och motioner kan man sedan inte lasta en styrelse for att den aven fortsattningsvis 
kanske kommer att agera pa det viset. 

For att det har ska kunna fungera kravs att styrelsen tar fram olika arsmotesdokument som p i ett s i 
fullstandigt och innehlllsrikt satt att medlemmarna kan gora sig en god bild av vad som skett och vilka 
framtida alternativ som stir till buds. For v ir del regleras det bl.a. 1 § 4 och 5, se bilaga 1. Man kan tro 

^ att detta i huvudsak ar till for medlemmarna, men s i ar Inte fallet vilket senaste Irsmotet visade. Har 
inte styrelsen en god bild over tillstlndet i foreningen, ekonomiskt och p i annat vis, kommer man 
inte heller att kunna agera p i ett klokt satt framover. Har speiar en bra gjord Irsredovisning av 
styrelsen en helt avgorande roll for hela foreningens verksamhet och fortbestlnd. 

Till sin hjalp for att se att en forening uppfyller vad stadgar och Irsmoten beslutat har medlemmarna 
och styrelsen revisorerna. Dessa har forutom vad som stir i stadgarna, Irsmotesdokument frin 
tidigare Irsmoten och rakenskaperna ocksl tillging till styrelseprotokollen som de efter varje 
styrelsemote f i r sig tillsanda. De kan darfor kontinuerligt foIja vad som sker i foreningen. Pi Irsmotet 
2022 beslots att ocksl den medlem som s i onskade skall f l tillging till justerade styrelseprotokoil. 

En brist som blev helt uppenbar vid Irsmotet 2023 var att revisorerna inte i forvag kanner till vilka 
handlingar som tillsands medlemmarna infor Irsmotet och darfor inte kan se vad som eventuellt 
saknas. Sedan foreningen formellt bildades har medlemmarna fitt en noggrann och overskldlig 
redovisning over inkomster och utgifter dar man kunnat gora sig en god bild over till vad de 
ekonomiska resurserna anvants till. Sedan vi overtog ansvaret ocksl for parningsstationerna har 
foreningens och stationernas ekonomi och budgetar sarredovisats. Detta for att alia de medlemmar 
som s i veiat ska kunna f l en god bild over foreningens verksamhet. For exempel p i del av 
redovisning se bilaga 2. 

Den ekonomiska redovisningen infor 2023 Irsmote fringick detta upplagg helt. Det gick inte att utiasa 
vad de enskilda stationerna hade for inkomster och utgifter. Man fringick sarredovisningen for 
forening och stationerna i friga om budget. Styrelsens ekonomiska berattelse saknades helt trots att 
det framglr av stadgarna att en sidan ska finnas, ett exempel p i hur en sidan kan se ut finns i bilaga 
3. Inventarieforteckningen saknades ocksa, se bilaga 4 for den frIn 2022. Dar ska till exempel framgl 
om foreningen inkopt ett redovisningsprogram och laptop for kassoren tillsammans med alia ovriga 
tillglngar. 

Man kan f l for sig att detta bara ar petitesser men det var helt uppenbart att styrelsen inte forstitt att 
budgeten for 2023 kommer att vara helt missvisande d l man inte tagit med de skatter och 
arbetsgivaravgifter i sin budget, och som borde betalats in under 2022, for de loneutbetalningar som 
d l skedde. Inte heller togs en faktura med i budgeten for tjanster utforda p i Ven 2022 som kommit in 
forst efter Irsskiftet. Bida dessa poster kommer att belasta budgeten for 2023 och ar inte upptagna i 
denna, har har man inte heller raknat in de skatter och arbetsgivaravgifter som kommer att behova 
betalas for lonerna under 2023. De obetalda posterna under 2022 borde ocksl ha redovisats som en 
not till redovisningen for 2022 s i att revisorer, styrelse och medlemmar skulle kunnat gora sig en bild 
av det verkliga resultatet for 2022. 



Arsmotet fdreslas besluta att: 

• Den ekonomiska redovisningen sker antingen enligt den modell som tidigare tillampats, eller 
pa ett for medlemmarna an mer forstaeligt satt. 

• Budgetforslag for forening och stationer sarskils It fortsattningsvis. 
• Styrelsen infor Irsmoten redovisar vilka Itgarder som vidtagits for att uppfylla tidigare 

Irsmotesbeslut. (Ett beslut som inte foljts ar att man trots ett stort antal begaran till styrelsen 
om att f l ut justerade styrelseprotokoil sedan beslutet p i 2022 Irsmote annu inte fItt det). 
Det har kan lampligen redovisas i styrelsens Irsredovisning. I de fall man av olika skal inte nitt 
anda fram i det som tidigare beslutats p i Irsmoten ska styrelsen i verksamhetsplanen 

, redovisa vilka Itgarder man kommer att vidta for att uppfylla besluten. 
• Revisorerna framover f i r sig tillsanda styrelsens tankta Irsmotesutskick i s i god tid att de kan 

se att alia handlingar som enligt stadgar, och eventuella Irsmotesbeslut, ar med i utskicket till 
medlemmarna. 

Torbjorn S Kuylenstierna 
Jan Evertsson 
Thomas Nygren 
Gunilla Brage 



Svar till Motion om årsmötesredovisning i FSB 

Vi yrkar avslag därför att: 

• Vi förtydligar budgeten så att föreningens och stationerna syns i samma budget. 

• NPB budgeten redovisas jämte föreningens budget. 

• Protokoll mailas till de medlemmar som begärt att få läsa protokollen. 

 

 



Styrelseförslag stadgeändring 

 

§ 3 Uteslutning 

Medlem och förening som inte fullgör sina skyldigheter enligt årsmötet 

kan uteslutas ur Föreningen Svensk Buckfast (FSB) 

 

3: 1. Medlem som uppenbart motarbetar eller försvårar FSB mål och 

grundidé kan uteslutas. 

 

3:2. Initiativ om uteslutning kan tas av medlemma och styrelsen och skall vara skriftligt 

motiverat och ställt till FSB:styrelsen.  

 

3:3. Föreningens Svensk Buckfast styrelsen fattar beslut om uteslutning. 

 

3:4. Styrelsens beslut om uteslutning kan överklagas till nästa påföljande 

årsmöte. 

 

3:5. Utesluten medlem kan tidigast två år efter uteslutning beviljas 

nytt medlemskap.  



Styrelseförslag till årsmötet Föreningen Svensk Buckfastavel 

 

Motioner längre än en A-sida förkastas. 

Motioner måste vara kortfattade och i att-form. 



Förvaltningsberättelse 2023 

 

Vid årets början togs kassörsskapet över efter föregående kassör. Den förre kassören var allvarligt sjuk 

och har inte orkat lägga sin kraft på sin uppgift. 

Arbetsgivaravgifterna för stationsföreståndarna betalades in som en klumpsumma, istället för var för 

sig. Nya kassören fick först bli ombud för FSB, sedan läsa in sig på problemet och reda ut turerna.  

Kassan var god och därför kunde vi ansöka om NPB medel via SBR, för stöd till parningsplatser. Vi 

skickade in ett budgetförslag som godkändes efter vissa justeringar av SBR och Jordbruksverket. Man 

måste först lägga ut för kostnaderna innan man kan redovisa dem och få medlen utbetalda. 

Tack vare detta har vi kunnat hålla öppet två av stationerna med förlust. 

För Ven uppstod inkomstbortfall och merkostnader då drönarsamhällena försvann från ön. 

Uppskattningsvis runt 50 000kr, då vi betalade drönarskötarens arbete och resor dittills. Ytterligare 

kostnader när reserverna fick transporteras dit och osäkerheten om drönartillgången minskade 

troligtvis bokningarna. 

För Vendelsö uppstod merkostnader då vi fick anlita de båtägare som stod till buds för att lösa 

transporten ut till ön. Vi kunde öppna senare än planerat. 

Den goda kassan har bidragit till att vi har kunnat organisera medlemsträffar och bjuda på maten vid 

årsmötet. 

 

2024-02-13 

/Styrelsen 



 Föreningen Svensk Buckfastavel 
Verksamhetsberättelse 

2023.01.01 – 2023.12.31  

 

Årsmöte höll 18 mars i Ängelholm. Joachim Waldbauer höll föredrag. Till Årets medlem korades Matthis Kögel. 

Stor uppslutning med 40 talet medlemmar som deltog. 

Styrelsen sammansättning:  

Ordförande Håkan Albrektsson, kassör Anders Mattsson, sekreterare Ida Alfredsson, ledamot och vice ordf. 

Benkt Cederlöw och ledamot Pia Petersson. Suppleant Pierre Vilhelmsson och Anders Jansson. Styrelsen har 

haft 17 protokollförda möten, varav 1 konstituerande. 2 fysiska arbetsmöten i Ängelholm. 

Avelsutskottet sammansättning: 

Sammankallande Ida Alfredsson, Martin Fäldt, Ulf Paulsson och Danny Zwaard. 

Revisorer:  

Ulf Ingvarsson och Gunn Baustad. Ersättare Johan Israelsson och Tommy Holmqvist. 

Valberedning:  

Kjell Nilsson och Michael Lindberg 

Utsättnings statistik  

År 2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 

Utsättningar 1223 1732 2048 1718 1844 1155 1519 

 

Nytt bokningssystem via hemsidan, utformad av Martin Fäldt. Detta har möjliggjort enklare hantering av 

stationsföreståndararbetet och faktureringen av parningsavgifterna som kassören skötte utefter 

bokningssidan. 

Vendelsö. 271 utsättningar. Ny drottning från JRT. Tidigare stationsföreståndaren (benämns härefter S) 

lämnade in sitt avskedsbrev på årsmötet som stationsföreståndare, 2 månader innan tänkt öppningsdatum för 

stationen. Därefter påbörjades kampen att kunna öppna Vendelsö. Turerna om vem som ägde bina på 

stationen slutade med att det fortfarande är drönargivaren (benämns härefter D) samhällen och de ska stanna 

på ön. S hade för avsikt att driva stationen i egen regi och ta över bisamhällena från D. Men varken S eller FSB 

kom ut till ön utan båtägare för att kunna genomföra eller förhindra detta. D har försvårat för Buckfast 

föreningen genom att göra sig ovän med traktorägaren och dåvarande båtägaren. S hoppade av att ha 

samhällen till Kalibreringskursen 2022. Dessa avhopp på kort varsel har försvårat arbetet inom föreningen. 

Styrelsen har fått lägga mycket mertid på att reda ut detta merarbete som S skapat.  

FSB har kontrakt med Hallands Länsstyrelse att endast Buckfast föreningen får bedriva parningsverksamhet på 

ön, då Vendelsöarna är naturreservat.  

Tillslut hittade vi båtägare som kunde köra oss ut till ön, både från Stavder och Bua. Håkan Albrektsson, Nisse 

Otterdahl, Benkt Cederlöw och Thomas Nygren åkte ut i maj för att undersöka binas status. Ida Alfredsson blev 

tillfällig stationsföreståndare och höll kontakt med drottningodlare, drönargivare, traktorägare och båtägare. 

Benkt hade kontakten med ägaren av den större båten från Bua. Anpassningar fick göras då väderläget inte 

tillät överfart. Nisse med hjälp av Tore och /eller Bosse följde med varje gång för att se efter drönartillgången. 

Trots alla motgångar lyckades FSB hålla stationen öppen från v.24-31.  

År 2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 

Medlemsantal  187 190 208 167 200 185 233 
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Ven. 82 utsättningar. Torbjörn S Kuylenstierna ägde samhällena och Sebastian Jansson var tilltänkt som 

drönarskötare. Sebastian förberedde dem inför säsongen. När två samhällen hade utvintrat krävde Torbjörn 

marknadsmässig ersättning för dem. Vi erbjöd honom att köpa alla sex samhällena för samma köpeskilling som 

han hade köpt dem för av Michael Lindberg, á 670kr. Vi fick inget svar utav Torbjörn. Strax innan öppning av 

stationen upptäcktes det att samhällena var hämtade/borta, då de låsta trågkuporna var tomma. 

Drottningarna tillhör föreningen, samhällena och ramarna tillhör Torbjörn. En polisanmälan upprättas för 

egenmäktigt förfarande. Polisärendet lades ner. Sebastian hade inte längre några samhällen att sköta, men vi 

betalade för hans arbete och båtresor dittills. Beräknad kostnadsökning och intäktsbortfall runt 50 000kr.  

Benkt Cederlöw körde dit de två sista reserverna som han förvaltat. De civila biodlarna på ön hade 6 samhällen 

med rätt drottningar. Vi beslutade att öppna stationen i begränsad omfattning med Martin Fäldt och Per 

Johansson som skötare. Bisamhällena testades att matas med super proteinplattor för att få många bra och 

dugliga drönare. Detta gjorde att det fanns god tillgång på drönare och att man inte behövde ta bort 

drottningen under sensommaren.  

Inför 2024 har 6 samhällen inköpts till Ven av Buckfastföreningen. Detta för att undvika kommande problem 

med drönargivare och am.y problem på land. Två lokala biodlare på Ven har lovat att sköta samhällena under 

kommande säsong.  

Aspö. 252 utsättningar. Malin Altenby var stationsföreståndare med hjälp av Peter Holmqvist. Joel Olsson var 

drönargivare. 

Hasslö. 616 utsättningar. Ny drottning från HAL. Petra Varenhed var stationsföreståndare och drönargivare.  

Skärva. Jan Evertsson har varit kontaktperson. Vi har beslutat att skänka kupmaterialet och lämna ifrån oss 

driften för Skärva till Östra Blekinges biodlarföreningen. 

Testserier. 4 testserier har satts upp under året. 

1 april hölls ett uppstartsmöte i Smålandsstenar för att diskutera avelsstrategi. 

1 maj hölls ett uppföljande möte i Kristianstad och en avelsgrupp bildades av Danny Zwaard, Reneé Lindell, 

Anders Sandh och Jesper Johansson. Gruppen ska arbeta med strategisk avelsplanering, vilka testserier som bör 

sättas upp, insemineringar mm för att ha ett urval till kommande drönargivare på stationerna. Arbetet utförs 

löpande. 

Sommarmöte med kalibrering anordnades 15-16 juli på Tånga Hed, Vårgårda med 15 deltagare. Ida Alfredsson 

skötte det praktiska och Egon Andersson stod för innehållet. Kalibreringen gjordes i Idas bigård nån kilometer 

från anläggningen. 

Än en gång är det viktig att påpeka som Ulf Grön sagt: Buckfastodlare samarbetar! Inte som denna säsong med 

egenmäktigt förfarande och dåligt omdöme av berörda personer som enligt stadgarna ej främjat avelsarbetet 

för Svensk Buckfastavel. Vårt gemensamma mål är att driva föreningsarbetet framåt utan kontroverser. 

Vi ställer härmed våra platser till årsmötets förfogande 

Håkan Albrektsson, Anders Mattson, Benkt Cederlöw, Anders Mattsson, Ida Alfredsson,  

Pia Petersson, Pierre Vilhelmsson, Anders Jansson 



 Verksamhetsplan 2024 
2024.01.01 - 2024.12.31 

Medlemsnytta: 

• Vintemöte 27 januari i Alvesta med föreläsare Ivan Nielsen 

• Medlemsvärvning på Apiscandia 16-18 februari 

• Årsmöte 16 mars i Önnestad 

• Kompendiet 

• Bussresa till Danmark med studiebesök hos drottningavlare 

• Avelsträffar  

• Sommarmöte och kalibrering i Tomelilla eller Höör 

• Handbok för testbiodling i fickformat 

Stationsdrift: 

• Vendelsö 

• Ven 

• Aspö 

• Hasslö 

Vi anser att Skärva konceptet har spelat ut sin roll och lämnar över materialet till Östra 

Blekinges Biodlarförening. 

I år vill vi lägga krut på att rusta upp stationen på Aspö med nya stolpar och dylikt.  

Vi vill tillsätta ett stationsutskott för att avlasta avelskommittén frågor som gäller 

stationsdriften, då det tar mycket energi från att ta fram avelsmaterial till stationerna på 

kort och lång sikt. 

Avel: 
Avelskommittén ska administrera nutida testserier och välja avelsmaterial till öarna. 

Avelsgruppen ska ha en strategisk roll hur framtida drönargivare ska tas fram. 

Vi planerar att starta upp en insemineringsgrupp.  

Testverksamhet: 
Vi har som målsättning att upp till sex testserier ska sättas upp och engagera fler 

testbiodlare. 

Nationella Programmet för Biodling, NPB: 

Vi söker fortsatt pengar till verksamheten i föreningen och parningsstationerna. 

 

 

 






